

**CELEBRATING THE United Nations Convention on the Rights of Persons with Disabilities ANNIVERSARY:**

**WHAT WE ACHIEVED, WHY IS IT IMPORTANT, WHAT DOES IT MEAN?**

**\*\*Le Français suivre\*\***

On behalf of the **Nothing without us: COVID-19 policy responses to improve mental health of youth with disabilities and their families'** research team, we are pleased to invite you to join a dialogue with key decision-makers. We are hosting this session to mark the **15th anniversary of the CRPD** (Convention on the Rights of Persons with Disabilities) and to promote discussion of how we can move forward in this area.

The Convention is a human rights instrument with an explicit, social development dimension. It reaffirms that all persons with all types of disabilities must enjoy all human rights and fundamental freedoms. It also clarifies and qualifies how all categories of rights apply to persons with disabilities and identifies areas where adaptations have to be made for persons with disabilities to effectively exercise their rights, areas where their rights have been violated, and where protection of rights must be reinforced.

The implementation of the CRPD has been challenging in Canada, yet it continues to present unique opportunities to create a fully inclusive environment for persons with disabilities, including children.

You were identified as someone who is well placed to contribute to discussion and sharing of experiences around this topic, and we would like to invite you to participate in the event **"Celebrating the CRPD Anniversary: what we achieved, why is it important, what does it mean?"**

This dialogue event aims to open a discussion about the significance of the CRPD signing, and the potential of using this framework for research and policy. We will also present the results of research projects looking into the CRPD application during the COVID-19 pandemic internationally, and in relation to children with disabilities in Canada.

**When:** December 13<sup>th</sup>, 2021

**Time:** 12pm to 1:30pm (EST)

**Where:** Join Zoom Meeting <https://us02web.zoom.us/j/88965861861>

Please note that ASL, ISL and CART will be provided

**We kindly request that you confirm your participation by responding to this email at your earliest convenience.**

**We hope to see you on the December 13<sup>th</sup>.**

Sincerely,

Keiko Shikako, Jennifer Zwicker, co-Principal Investigators

Steven Estey and Rachel Martens, Advisory council co-leads

On behalf of the Nothing without Us project members

L'équipe de recherche de **Rien sans nous : réponses politiques à la COVID-19 pour améliorer la santé mentale des jeunes en situation de handicap et leurs familles**, vous invite à participer à un dialogue avec des décideurs clés pour marquer le **15e anniversaire de la CDPH** (Convention relative aux droits des personnes handicapées).

La Convention est conçue comme un instrument des droits de l'Homme avec une dimension explicite de développement social. Il adopte une catégorisation large des personnes en situation de handicap et réaffirme que toutes les personnes atteintes de tous types de handicaps doivent jouir de tous les droits de l'Homme et libertés fondamentales. Il clarifie et qualifie la manière dont toutes les catégories de droits s'appliquent aux personnes handicapées et identifie les domaines dans lesquels des adaptations doivent être apportées pour que les personnes handicapées puissent exercer efficacement leurs droits dans les domaines où leurs droits ont été violés et où la protection des droits doit être renforcée.

Cependant, la mise en œuvre de la CDPH a été un défi au Canada et présente des opportunités uniques de créer un environnement pleinement inclusif pour les personnes en situation de handicap, y compris les enfants.

Vous avez été identifié comme quelqu'un qui peut contribuer à cette discussion, et nous aimerions vous inviter à participer à l'événement « **Célébrer l'anniversaire de la CDPH : qu'avons-nous accompli, pourquoi est-ce important, qu'est-ce que cela signifie ?** »

Cet événement vise à ouvrir une discussion sur l'importance de la signature de la CDPH et l'opportunité d'utiliser ce cadre pour la recherche et la politique. Nous présenterons les résultats de projets de recherche portant sur l'application de la CDPH pendant la pandémie de COVID-19 à l'échelle internationale et en relation avec les enfants en situation de handicap au Canada.

**Où :** Rejoignez la réunion Zoom <https://us02web.zoom.us/j/88965861861>

**Quand :** 13 décembre 2021

**Heure :** 12h00 à 13h30 (HNE)

*Veillez noter que l'ASL, l'ISL et le CART seront fournis.*

*Événement en anglais avec traduction simultanée*

Nous vous prions de bien vouloir confirmer votre participation en répondant à ce courriel le plus tôt possible.

*Meilleures salutations,*

Keiko Shikako, Jennifer Zwicker, chercheuses principales

Steven Estey and Rachel Martens, leaders du conseil citoyen

Pour toute l'équipe du projet.